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Ajakirja Kodu ja Aed poolt 
korraldatava üleriigilise kon-
kursi "Kodu kauniks 2015" 
tänavused võitjad aedade 
kategoorias on Iris ja Väino 
Rajasaare, kelle koduaeda tun-
nustas ajakirja toimetajatest, 
sponsorite esindajatest ning 
aiandusspetsialistidest koos-
nenud žürii tiitliga „Aasta aed 
2015“. 

Rohkem kui viiekümne 
osalejaga aiakonkursil valis 
žürii välja neliteist finalisti, 
kes koos kodukonkursi no-
minentidega olid kutsutud pi-
dulikule tunnustamisüritusele 
Tallinna Õpetajate Majja. Seal 
võttis neid vastu ettevõtmise 
patroon Riigikogu esimees Ei-
ki Nestor, kes koos korraldaja-
te ning sponsorite esindajatega 
konkursivõitjatele tunnustust 
jagasid. Perekond Rajasaarele 
kui konkursi võitjale anti üle 
majalipp ja aasta aia peaau-
hind 2500 eurot Bauhofilt. 

Konkursil hinnati  aedade 
otstarbekust, asjakohasust ja 
esteetilist tulemust, esile tõu-
sid jätkusuutlikult heakorras-
tatud ning loominguliselt vii-
mistletud kodud ja aiad. 

Aastate jooksul Irise ja 
Väino hoolitsevate käte ja te-
rava kujundajasilmaga loodud 
kaunis aed kätkeb endas nii 

silmailu pakkuvat liigirikast 
lõputuna tunduvat ilutaime-
de kollektsiooni kui hubaseid 
istumiskohti ja rahustavat 
veesilma. Põõsaste varjus on 
mõnus kohvijoomispaik Kahe 
Vana Varese Kohvik, kus hea 
istuda ja oma töö ilu nautida, 
mitte kaugel aga paikneb mä-
lestus Rabarockist – aiamaja 
Rock Cafe. Aianurgas püüab 
pilku kaunis veski, mis lähe-
mal tutvumisel osutub Moulin 
Rouge` nimeliseks välikäim-
laks. 

Aia kujundamine on Irise 
sõnul rohkem nagu eksperi-
menteerimine: täpseid plaa-
ne ei tehta, pigem kujunevad 
asjad spontaanselt: käiakse 
laatadel ja puukoolides, oste-
takse meeldivaid pensionärile 
taskukohaseid taimi ning istu-
tatakse. Kui häirima hakkab, 
leitakse taimele uus sobivam 
koht.

Perekond Rajasaarele oli 
see tänavu juba teine ülerii-
giline tunnustus. Osalemine 
konkursil „Kaunis Eesti kodu 
2015“ tõi kaasa maakonnast 
edasipääsu presidendi piduli-
kule vastuvõtule ja auhindade 
kätteandmisele Narvas.  Nagu 
ütles Väino: „Oli suur saavu-
tusteaasta!“
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Noored tegid kino
4. detsembri õhtul kogunesid filmihuvilised noo-
red Järvakandi Avatud Noortekeskuses, et nagu 
eelmisel aastal teha koos üks lühifilm. Seekord me 
mujalt spetsialiste ei kaasanud ja saime hakkama 
oma jõududega. 

Esmalt keskendusime filmikunsti teooriale ja 
kaamera käsitsemisele ning panime paika süžee, 
et siis järgmisel hommikul võtetega alustada. 

Filmi läbivaks ideeks sai: „Ära oota paremat 
aega, et elama hakata, vaid ela juba täna!“ Noor-
tele näitlejatele tuli appi Linda Erm harrastus-
teatrist, kellele jäi kandev roll, samuti aitasid loo 
vaatajateni tuua Rita Merekivi ja Teele Jõesaar, 
kes etendasid peategelase lapsepõlve ning tööiga.  
Teise päeva õhtu ja järgnev hommikupoolik kul-
gesid monteerimise tähe all ning tehnikaviperusi 
jagus igal sammul. Kõigest hoolimata sai lühifilm 
"purki" ja montaaž tehtud. Video on kõigile vaata-
miseks nähtav youtube.com keskkonnas. Otsingu-
kasti tuleb sisestada filmi pealkiri "Hakka elama 
juba täna!".

Filmilaager toimus osana metoodikakoolitu-
sest, mis on osa projektist “Riskilaste toetusprog-
rammi rakendamine läbi noortekeskuste“. Projekt 
on rahastatud Euroopa Majanduspiirkonna (EMP) 
toetuste programmi „Riskilapsed ja -noored“ ava-
tud taotlusvoorust 2014–2016. Programmi viivad 
ellu Haridus- ja Teadusministeerium, Justiitsmi-
nisteerium ning Sotsiaalministeerium. Programmi 
rakendusüksuseks on Eesti Noorsootöö Keskus 
ning partneriks Norra Kohalike Omavalitsuste ja 
Regionaalsete Omavalitsuste Liit.

Järvakandi Kooli söökla 
on maakonna parim
Septembris ja oktoobris viidi Rapla maakonna 
koolisööklates läbi koolitoidu järelevalve, mille 
raames külastas Rapla maavanema poolt moodus-
tatud koolitoidu järelvalve toimkond koosseisus 
Anne Kersna (Kehtna Majandus- ja Tehnoloo-
giakooli toitlustusvaldkonna juht), Eliko Sõmer 
(Terviseameti Põhja talituse inspektor), Ülle Laas-
ner (Rapla Maavalitsuse terviseedenduse spetsia-
list) ja Tiiu Raav (Rapla Maavalitsuse haridus- ja 
sotsiaalosakonna juhataja) 18. septembril ka Jär-
vakandi Kooli  sööklat. Tutvuti menüü, köögi ja 
sööklaga,  vesteldi kokkade, koolijuhtide ning 
õpilastega.

Komisjon jäi nähtu ja kuulduga igati rahule. 
Kokkuvõtvalt  märgiti, et  söögisaal on avar ja 
valgusküllane ning ka köögikompleks on ratsio-
naalselt ja kokkadele käepäraselt sisustatud ning 
kokad on oma töökeskkonna ja olmetingimustega 
väga rahul (söökla, mis enne oli internaadi keldri-
korrusel, asub nüüd koolimaja esimesel korrusel). 
Kiideti ka hästi koostatud ja lahti kirjutatud me-
nüüd. Toodi esile ka seda, et lapsed on pakutavate 
toitudega enamasti rahul. Samas leiti, et menüüs 
võiks olla rohkem värskeid puuvilju.

Inspekteerimine tulemusena valis toimkond 
maakonna parimaks koolisööklaks Järvakandi 
Kooli söökla ja tunnustab kooli Gemossi firma 
kinkekaardiga (et kööki saaks muretseda veel mi-
dagi meelepärast), mille annab veerandi lõpuaktu-
sel 22. detsembril pidulikult üle Ülle Laasner.

JKIris ja Väino Kahe Vana Varese Kohvikus Tiina Tammet

Aasta aed 2015 on Aasta aed 2015 on 
Järvakandis Põllu tänavasJärvakandis Põllu tänavas

Perekond Rajasaare kaunis koduaed Tiina Tammet

Aiakonkursi võitjad Iris ja Väino Rajasaare koos korraldajate 
ja sponsorite esindajatega Meeli Laidvee
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Väljaandja Järvakandi Vallavalitsus 
Järvakandi, Tallinna mnt 17 
Toimetaja Jaanus Randla; tel 489 4710
e-post: kaja@jarvakandi.ee
Trükk: Kuma trükikoda

VOLIKOGU
Volikogu kogunes taas 25. novembril. Istungilt puudusid 
Sirje Ahtijainen ja Peeter Kustmann.
Järvakandi valla 2015. aasta lisaeelarve vastuvõtmine

Kuulanud ära finantsnõunik Helje Nahkuri selgitused, 
otsustas volikogu võtta vastu Järvakandi valla 2015. aasta 
I lisaeelarve tulude, finantseerimistehingute ja kulude ko-
gusummas 45 868 eurot.

  Lisaeelarve tulud moodustusid tegevustoetustest (9415 
eurot), rahalisest pärandvarast (7 314 eurot), täiendavatest 
vahenditest toimetulekutoetusteks (7 206 eurot)  ja  muu-
dest laekumistest (21 933 eurot).

Sellest tegevustoetused kasutati vastavalt sõlmitud te-
gevuslepingutele, pärandvarana saadud raha kasutati  valla 
korterite, eakate päevakeskuse ja antavate sotsiaaltoetuste  
kulude katteks  ning  muude laekumiste arvelt  suurendati  
alaarvestatud  tegevusalade majandamiskulusid.
Lasteaiatasu määramine

Lähtudes lasteaed Pesamuna hoolekogu ettepanekust 
otsustas volikogu alates 1. jaanuarist 2016 kehtestada las-
teaiatasu määraks ühes kuus 20 eurot, millest 11 eurot on 
õppevahendite ja 9 eurot osalustasu.
Esindaja nimetamine Raplamaa Omavalitsuste Liidu 
täiskogusse

Volikogu nimetas ametist lahkunud Katrin Vahemetsa 
asemel Järvakandi Vallavalitsuse esindajaks Raplamaa 
Omavalitsuste Liidu Täiskogus Neeme Miti.
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Kolmanda aastatuhande 
viieteistkümnes aastaring on 
lõpule lähenemas ja on aeg 
tagasivaateks Järvakandis 
tehtule ning mõelda ees oo-
tavale.

Kui 2014. aastat mee-
nutades kirjutasin, et see 
oli Järvakandile märgilise 
tähendusega, sest möödus 
ehitades, siis pean ka nüüd 
sama tõdema. See aasta on 
tõesti Järvakandi ellu palju 
uut toonud, paljudest pikalt 
heietatud mõtetest oleme te-
gudeni jõudnud. 

Kui läinud aastal valmis 
alevi lõunapoolsest piirist 
Nurtu jõeni uus kergtee, siis 
nüüd on see juba tõestanud 
oma vajadust. Kergtee on 
paljudele vallakodanikele 
hädavajalik igapäevaseks 
ohutuks tööle ja sealt koju 
jõudmiseks ning tagab ka 
ohutu kooli- ja lasteaiatee. 
Kui Poola ettevõte Krynicki 
Glass Recykling OÜ muutis 
tööstusala pilti märgatavalt, 
siis O-I Production Estonia 
AS territooriumile ehitatud 
uus Messer AS-i hapnikut-
sehh tänavapildis eriti välja 
ei paista. See tootmishoone 
jääb teiste varju. Samas on 
suve lõpul alustatud liivape-
sutehase ehitus jõudnud lõp-
pfaasi. Uue tehase peahoone 
on väljapaistva välimusega 
ja selle valge kupli tipp pais-
tab üle teiste ehitiste katuste 
kenasti peatänavale ära.

Aga arenguid alevi töös-
tusalal on aasta jooksul toi-
munud veelgi ja need jätku-
vad ka edaspidi. Käesoleval 
sügisel alustasime OÜ Jär-
vakandi Soojus soojama-
janduse ümberkorraldamise 
töödega. Plaanist võtta ale-
vi kütteallikana kasutusele 
klaasitootmise jääksoojus 
olen rääkinud juba kaugelt 
üle kümne aasta. Mõtteid 
erinevate tehniliste lahen-
duste võimalikkuse kohta 
mõlgutasime esimest  korda 
juba Esko Härkoneni tehase 
juhiks olemise ajal, Järva-
kandi Soojust juhtis sellel 
ajal Leho Lindmaa. Seejärel 
oli O-I Production Järvakan-
di tehasel erinevaid juhte, 
mõnega nendest oli raske 
koostööst rääkida. 

Nüüdseks juba aastaid 
juhatuse liikmetena tööta-
nud Kaido Turro ja Andres 
Luhtojaga ning Järvakan-
di Soojuse juhi Aleksander 
Kurusoniga aga kirjutasime 
paar kuud tagasi alla lepin-
gule, mille alusel hakkab 
OÜ Järvakandi Soojus saa-
ma klaasitehasest jääksooja 
koguses, mis peaks katma 
peaaegu kogu alevi kütte-
vajaduse. O-I tehase pool-
sed ehitustööd soojusvaheti 
paigaldamiseks lõppesid 
suures osas kesksuveks, tä-
naseks on lõpetamata veel 
automaatika ja selle hääles-

tamisega seonduvad tööd. 
OÜ Järvakandi Soojus ja 
OÜ Järvakandi Kommunaal 
teostasid soojusvaheti ühen-
damise katlamajaga. Kokku 
pandi maasse üle kilomeetri 
(ligi pool trassi pikkusest 4 
toru kõrvuti) uue tippteh-
noloogia järgi valmistatud 
eelisoleeritud kaugküttetoru, 
mille kasutamine on uud-
ne kogu Euroopas, tootja 
andmetel on tänaseks ainult 
Riia linnas paigaldatud um-
bes 100-meetrine katselõik 
samast torust ehitatud küt-
tetrassi. Sellise plastikust 
eelisoleeritud toru tempe-
ratuuritaluvus ulatub +135 
kraadini  Celsisuse skaalal 
(meile piisab kuni 115oC). 
Niisiis on meie tööstusalal 
kasutusel kaks uudset tehno-
loogiat, mille üle võime uh-
kust tunda: puhta hapnikuga 
maagaasi põletamine klaasi-
tehase klaasivannis ja uudne 
kaugküttetoru Järvakandi 
Soojuse küttelahenduses.

Kui eelmisel aasta lõpus 
me rõõmustasime alevirah-
vaga kaupluseketi „Meie“ 
uue toidupoe avamise üle 
Teenidusmajas, siis selle aas-
ta lõpp tuleb samuti rõõmu 
pakkuv. Rääkisin Oleg Gros-
siga Järvakanti uue kauban-
duskeskuse rajamisest juba 
umbes kümme aastat tagasi. 
Jutuks on olnud erinevaid 
asukohad, Olegile meeldis 
neist enim endine turuplats 
Turu tänaval. OG Elektra 
AS uue toidupoe ehitustööd 
algasid sügise saabudes ja 
tänaseks on uusehitis juba 
valmis. Peatöövõtjaks oli 
Moodulprojekt OÜ, oma pa-
nuse ehitamisesse andis ka 
Järvakandi Kommunaal OÜ. 
Kaupluse tarbeks on rajatud 
korralik parkla ja OG Elekt-
ra poolt ehitati Turu tänavale 
uus asfaltkate – suur tänu 
Oleg Sulle selle eest Järva-
kandi rahva nimel! Grossi 
poe avamine toimub 18. det-
sembril, jõuluoste saame te-
ha juba uues kaubakeskuses.

Uus toidupood sobib häs-
ti meie alevi kaubanduspiir-
konda ja see on oma värvika 
ning meeldiva välimusega 
pannud tegutsema ka seni 

räämas olekus püsinud va-
na restorani ja kaubamaja 
hoonete (Tarbijate Ühistu) 
omanikud. Loodan väga, et 
need hooned saavad lisaks 
senistele väikestele korras-
tustöödele ja asfaldi osali-
sele uuendamisele lõpuks 
korralikult remonditud ning 
alevi peatänava ilme para-
neb seeläbi oluliselt.

Käesoleval suve ja sügi-
se jooksul toimunud ehitus-
tööde käigus õnnestus päris 
olulisel määral panustada ka 
tervise-,  suusa- ja motorada-
de olukorra parandamisesse. 
Kui suusarajad said juurde 
paar mäenukki ja ühe lauge-
ma laskumise, siis krossira-
da sai täiesti uue kuju ja laie-
nes oluliselt. Oma panuse on 
andnud tervise- ja suusara-
dade olukorra parandami-
sesse Margus Sepp, Marko 
Matson, Martin Herem ja 
veel mitmed teised, kes küll 
talgute korras ja üksi toime-
tades ühise eesmärgi nimel 
tegutsevad.

Rääkides valla rahaasja-
dest, pean tõdema, et tänu 
töökohtade loomisele töös-
tusalal on maksulaekumine 
vallaeelarvesse veidi para-
nenud. Kahjuks on aga kogu 
kohaliku omavalitsuse süs-
teem vabariigi keskvalitsu-
se poolt endiselt „täielikule 
säästurežiimile“ määratud. 
2009. aasta suvel tehtud kär-
bete tõttu paigast ära viidud 
riigieelarve ja kohalike oma-
valitsuste eelarvete tasakaa-
lu proportsioone pole senini 
taastatud, valitsuse poolt 
antud lubadusi pole täidetud 
ja ega kavatsetagi täita. Rii-
gihalduse ministri arvamuse 
kohaselt on vaeseid omava-
litsusi lihtsam kokku liita, 
neil pole siis väidetavalt va-
hendeid vastuhakuks. 

Tulevikus on Järvakandi 
vallale suurimaks katsumu-
seks niinimetatud halduster-
ritoriaalne reform. Keskva-
litsus meile häid lahendusi 
ei paku, koalitsioonierakon-
nad näeksid kõige parema 
meelega maakonnas ainult 
ühte valda. Ma ei saa aru, 
mis mõte jääks sellisel juhul 
maakonnale ja maavalitsuse-

le? Olen veendunud, et selli-
ne omavalitsussüsteem, kus 
Eestisse jääks alla 20 oma-
valitsuse, kaotaks elu maa-
piirkondades lõplikult. Olles 
eelmisel perioodil Raplamaa 
Omavalitsusliidu (ROL) esi-
mees, algatasime me ROL-i 
juhatuse poolt Raplamaa 
Keskustevõrgu arengustra-
teegia koostamise. Valminud 
dokumendis jõudsime koos 
Tallinna Ülikooli teadlas-
tega järelduseni, et Rapla 
maakonnakeskusena on 
maakonna tähtsaim asus-
tusüksus, järgnevad kolm 
alevit Järvakandi, Kohila ja 
Märjamaa. Nendest neljast 
võiksid tulevikus saada ka 
valdade keskused. Paraku 
pole riigiametnikud ROL-i 
tellitud dokumenti senini 
haldusreformi aluseks võt-
nud ning meie valla olemas-
olu säilitamiseks ootab meid 
ees keeruline võitlustee. Alla 
me ei anna. Järgmisel vo-
likogu koosolekul esitame 
oma ettepanekud ümber-
kaudsetele valdadele meiega 
liitumiseks. Eks elu näitab, 
mis edasi juhtub. Suuri re-
forme lubanud valitsused on 
varemgi erinevaid muutuste 
plaane kokku pannud ja siis 
ootamatult võimult kukku-
nud.

Vaatamata keskvalitsuse 
poolt juba mitmete aastate 
jooksul reformide ümber-
korralduste pealepressimise-
ga ja võimaliku sundliitmi-
sega ähvardamisele oleme 
Järvakandi eluga olnud vii-
mastel aastatel maakonnas 
arengu eestvedajateks. Ta-
hame ka tulevikus olla ise 
oma arengu ja selle tempo 
määrajateks ning soovime 
meid puudutavaid otsuseid 
ise teha. 

Tänan kõiki, kes Te Jär-
vakandi elule ja arengule 
olete kaasa aidanud! Lä-
heme üheskoos edasi ning 
tõestame, et me oleme ka tu-
levikus oluliseks iseseisvaks 
keskuseks Raplamaal!

Head vana aasta lõppu!
Õnne ja edu meie rahvale 

uuel aastal!
Mart Järvik
vallavanem

Aasta 2015 on 
jõudnud lõpusirgele

Elupäästja helkur
Käes on aeg, kus päikese tõusu ja loojangu vahele jääb ae-
ga napid kuus tundi. Paljud meist veedavad selle lühikese 
valge aja tööl või koolis. Tänavaliiklusesse satutakse ena-
masti enne päikesetõusu või peale loojumist. Suur osa liik-
lemisest toimub ajal, kui väljas valitseb pimedus.

Aastaid on politsei ja Maanteeamet sügisel läbi viinud 
erinevaid kampaaniaid helkurite kandmise propageerimi-
seks ja inimeste teadlikkuse tõstmiseks. Ikka selleks, et 
pilkases pimeduses liikuvad märkamatud muuta märgata-
vateks ja tõsta liiklusohutust.

Möödunud nädalal jälgiti senisest intensiivsemalt jala-
käijatel helkurite kandmist. Pisteliselt tehti seda ka maa-
konna koolide juures. Kontrolli tulemused olid pehmelt 
öeldes murettekitavad. Olenemata kooli õpilaste arvust 
puudus helkur ligi kolmandikul õpilastest. Põhjuseid loet-
leti erinevaid: kellel jäi helkur teise jope külge, helkurid on 
kodus lauasahtlis, helkuri kandmine ei ole popp, kes tege-
likult jala ei käi, vaid tuuakse autoga otse treppi. Ometigi 
liikusid kõik helkurita noored politseinikega kohtumise 
hetkel jalgsi. 

Täna on helkureid erineva kuju ja tegumoega. Endale 
sobiv nende hulgast välja valida peab olema kõigile jõu- ja 
taskukohane. Asjata ei öelda, et helkur on elupäästja, sest 
see muudab meid autole lähitulede valguses nähtavaks 
130-150 meetri kauguselt. See vahemaa annab autojuhile 
piisavalt aega, et sõitu aeglustada ja mööduda jalakäijast 
ohutult. Ärme hoiame seda pisikest elupäästjat taskus lu-
ku taga või kodus lauasahtlis. Riputame selle sinna, kus ta 
oma tööd kõige paremini teha saab – paremal küljel põlve 
kõrgusel!

Emad-isad ja vanaemad-vanaisad, vaadake pimedas 
liiklusesse sööstes, et nii Teil kui ka Teie lastel ning laste-
lastel oleks riiete küljes rippumas pisikene elupäästja – hel-
kur. Usun, et me kõik tahame, et meie lähedane õhtul elusa 
ja tervena koju tagasi jõuaks.

Rahulikku jõuluaega soovides!
Jaan Sildoja

piirkonnapolitseinik

TEAVE
1. jaanuarist kuni 30. novembrini registreeriti politseis
142 infoteadet
44 teadet väärtegudest
27 teadet kuritegudest

Järvakandi klaasimuuseumi 

kollektiiv soovib kõigile 

rõõmuderohket aastavahetust 

ja head uut aastat!



3

Aastalõpu lähenedes te-
hakse ikka kokkuvõtteid 
lõppeva aasta tegemistest. 
Heidame siis pilgu ka laua-
tennisistide saavutustele 
aastal 2015.

Esmalt tuleb märkida, et 
meie alevi kaks tubli tenni-
semängijat Malle Miilmann 
ja Iris Rajasaare osalesid 
Balti riikide veteranide 
meistrivõistlustel Haapsalus. 
Medaleid küll ei saadud, 
kuid kogemusi tuli palju.

Vabariigi veteranide 
meistrivõistlustel 2015. 
aasta kevadel saadi juba ka 
medaleid. Iris tuli naiste 65+ 
klassis pronksmedalile, koos 
Mallega saavutati kolmas 
koht ka naiste paarismängus. 
Jaan Lepp võitis meeste 70+ 
paarismängus aga hõbeme-
dali. Seega väikesesse Järva-
kanti kolm medalit – ei ole 
halb tulemus!

Maakonna veteranide 
meistrivõistlustel 1. no-
vembril Valtus tuli meie 
medalisaagile kopsakat lisa. 
Naiste 65+ arvestuses saa-
vutas II koha Iris Rajasaa-
re ja III Malle Miilmann. 
Meeste 60+ klassis tuli 
teiseks Väino Rajasaare ja 
meeste 70+ klassis kolman-
daks Jaan Lepp.

Rapla maakonna võist-
kondlikel meistrivõistlustel 
8. novembril Valtus osales 
Järvakandist kaheksa võist-
lejat. Naistest tuli maakon-
na meistriks Iris Rajasaare 
koos Marika Kotkaga Ve-
liselt, kolmanda koha sai 

Malle Miilmann koos Kaie 
Nurmsaluga Raplast. 

Meeskonnavõistlusel 
osales Järvakandi koguni 
kahe võistkonnaga. Järva-
kandi II koosseisus Jaan 
Lepp, Ants Hendrikson ja 
Väino Rajasaare saavutasid 
tubli II koha. Järvakandi I 
võistkond (Riho Stražev, 
Vahur Männa ja Sten Luht-
oja) jäi napilt medalita, ku-
na kaotati otsustavas kohtu-
mises Kohilale 4 : 5. Kahju!

Lauatenniseaastat läbi-
vaks võistluseks on Rapla 
maakonna seeriavõistlus, 
mis sisaldab seitset etappi. 
Möödunud kevadel lõppe-
nud sarjas said meie võistle-
jad jällegi hulga medaleid: 
Sten Luhtoja (19–34a) III 
koht, Vahur Männa (50–

59a) III koht, Jaan Lepp 
(70+ a) III koht, Iris Ra-
jasaare (N 65+ a) II koht, 
Malle Miilmann (N65+ a) 
III koht.

Uue, 26 seeriavõistlu-
se kaks etappi toimusid 
10. oktoobril Alus ja 14. 
novembril Märjamaal. Ka 
nendel võistlustel on meie 
sportlasi edu saatnud. Parim 
on olnud Ants Hendrikson 
meeste klassi II ja III koha-
ga (oma vanuseklassis kaks 
esikohta). Edukad on ol-
nud ka Iris Rajasaare naiste 
klassi III kohaga (N65+ 
II ja I koht), Malle Miil-
mann (N65+ II ja I koht), 
Erika Šefer-Müller (N 45+ 
III koht), Väino Rajasaare 
(M60+ II ja III koht), Jaan 
Lepp (M70+ I koht) ja Sten 

Luhtoja (M 19–34 III koht).
Lisaks juba nimetatutele 

osalevad kaks korda nädalas 
toimuvatel treeningutel väga 
aktiivselt Kaido Kaldas, Di-
ma Šerstjuk ja meie „raud-
vara“ Anatoli Riippinen.

Eelpool toodust on näha, 
et Järvakandi lauatennise 
edu toetub põhiliselt meie 
tublidele veteransportlas-
tele. Suur tänu neile selle 
eest! Küll aga lisaks lõppu 
oma jõulusoovi: „Kallis 
jõuluvana! Ole hea ja suuna 
uuel aastal mõni lauatenni-
sest huvitatud noor inimene 
võimlasse, et Järvakandi 
lauatennis ei hääbuks. Ütle 
neile, et pinks on lahe!“

Algavaks aastaks edu ja 
õnne soovides

Väino Rajasaare

Meie raamatukoguaasta 2015
Tänaseks on Järvakandis pakutud raamatukoguteenust roh-
kem kui 85 aastat. Nagu igas muus valdkonnas on meilgi 
palju muutusi ja edasiminekuid. Väga hea meel on, et külas-
tajaid ja teenuse kasutajaid on jätkuvalt palju. Samuti on tore, 
et ilmub ja saame osta piisavalt uusi huvitavaid raamatuid. 

Et elu põnevam oleks, korraldame mitmeid ettevõtmisi, 
millest mõned on pika traditsiooniga, mõned unustatud va-
nad, sekka päris uusi. Raamatukogupäevadel, mille motoks 
oli KOHTUME RAAMATUKOGUS, oli sel aastal laenutaja 
ametit proovimas Riina Männa. Oma siidi- ja portselanimaa-
li näitusmüügiga külastas meid Aili Pikkof. 

Teist aastat korraldasime esimese veerandi viimase koo-
lipäeva õhtul algklassidele öö raamatukogus. Üritusele sai 
registreeruda kooliraamatukogus Heivi juures, kes jagas ka 
infot ja oli abiks ettevõtmise korraldamisele ning kordami-
nekule. Kogunesime siis, kui raamatukogu tööpäev lõppes 
ning õues juba pimenes. Kirjutasime koos üles ühised käi-
tumisreeglid, tegime valmis osalejate käepuu. Nimelt lõikas 
iga osaleja värvilisest paberist oma käejäljendi, hiljem klee-
pisime need kõik ühele alusele. Ühtäkki astus uksest sisse 
vaimustav Klõun Kirjandus. Küll temal oli nalju ja mänge 
ning mõistatusi. Tegevust jätkus päris mitmeks tunniks, ku-
ni ninna hakkas ulatuma meeldiv pannkoogilõhn. Sõime ära 
Taimi küpsetatud maitsvad pannkoogid moosiga ja lisaks 
igaühe poolt kaasavõetud söögipoolise, veidi jäi näkse ka 
hommikuks. Õhtu jätkus juttude ja ühise filmivaatamisega. 
Küll see öö saabus kiiresti ja peagi oli käes hommik, mil ko-
dutee tuli jalge alla võtta. Sügisene koolivaheaeg võis alata. 
Raamatukokku jäi maha ühine otsus – järgmisel sügisel jälle! 

Täiskasvanutele korraldasime mitmeid väljasõite, käisi-
me Otepääl, Lipal, Pärnus ja Viljandis. Vaatasime etendusi 
ning tegime ekskursioone. Sügava mulje ja reisiihaluse hin-
ge jättis reisimuljete õhtu, kus külaliseks oli Reet Merenäkk, 
kes rääkis ning näitas slaide Costa-Ricast. 

Uuel aastal ootame teid ikka jälle raamatukokku, nautima 
raamatuid ja head seltskonda.

Rita Merekivi

18. novembril avasid Kohi-
la spordihoones sisehooaja 
noored kergejõustiklased, 
kes osalesid Rapla maa-
konna TV 10 olümpiastarti 
I etapil. Meie noored osale-
vad selles sarjas esmakord-
selt Järvakandi Kooli nime 
all, see tähendab, et võistel-
dakse põhikoolide grupis.

Individuaalselt saavutas 
parima tulemuse Lisette 
Azojan, kes võitis noorema-
te tüdrukute teivashüppe tu-
lemusega 1.40. Nooremate 
poiste arvestuses saavutas 
Arto Kivisild 60 m jooksus 
II (9,0) ja kuulitõukes III 
koha (6.71). Koolide arves-
tuses ollakse avaetapi järel 
II kohal. Uus etapp juba 
jaanuaris.

2. detsembril oldi taas 
Kohila spordihoones, kus 
toimus traditsiooniline 
koolinoorte kergejõustiku 
jõuluvõistlus. See oli mõ-
nusalt pingevaba ja selle 
kinnituseks rida õnnestu-
misi ning kamaluga isiklike 
rekordeid. Marleen Valdas 
saavutas AT arvestuses 
kolm alavõitu: 60 m (8,6), 
kõrgus (1.25), hoota kolmik 
(6.26) ja oli kolmas teivas-
hüppes (1.70). Sama edukas 
oli ka CP arvestuses Egon 

–Marten Anto, kes saavutas 
esikohad 60m (8,9), kõr-
gushüppes (1.20) ja hoota 
kolmikus (5.90) ning  tei-
vashüppes II koha (1.70). 
Kevin- Viktor Beresnev oli 
samas vanusegrupis või-
dukas teivashüppes (1.70) 
ning saavutas 60m jooksus 
(9,4) ja hoota kolmikhüppes 
(5.74) teise koha. BP arves-
tuses sai  Kristo Kivisild 
esikoha teivashüppes (2.60) 
ning oli III kõrgushüppes 
(1.45). Markus Sepp saa-
vutas teised kohad teivas- 
(2.30) ja kõrgushüppes 
(1.50) ning Tõnu Algre kol-
mandad kohad 60m jooksus 
(8,1), teivas- (1.90) ning 
hoota kolmikhüppes (7.57). 
CT 60m jooksus oli Marii 
Karro III (8,9).

4.–6. detsembrini olid 
Vändrasse kogunenud jook-
suhullud üle Eesti ja kauge-
maltki. Nimelt oli huvilistel 
ainulaadne võimalus end 
proovile panna, läbides kol-
me päevaga kolm maratoni. 
Kohal olid ka Järvakandi 
Wellod ja kolm neist reedel 
esimese maratoni stardis. 
Kuigi sel korral veel kolme 
maratoni läbimine täielikult 
ei õnnestunud, on saavu-
tatud tulemused kiiduväärt 

igal juhul. Kaks maratoni 
said kirja Martin Herem 
ja Erki Lillemägi. Veelgi 
vägevama sooritusega sai 
hakkama Marek Varblane, 
kes kahele maratonile lisas 
kolmandal päeval pool-
maratoni. Kolme päevaga 
105,5 km jooksujalu - tehke 
järgi või makske kinni!

Kolme maratoniga sai 
ühele poole 24 jooksjat. 
Täpsemad tulemused www.
mispo.ee.

Kuigi jooks oli kurnav, 
arvati siiski, et ühe marato-
ni võiks sel aastal veel ette 
võtta ja seda 20. detsembril 
vana-aasta jooksul Tallin-
nas. 

Kui kellelgi tekkis nüüd 
jooksuhuvi, siis on paras 
aeg hakata mõtlema juba 
juubelihõngulisele V Iga-
mehe Maratonile. Ka siin 
on korraldajad teinud väi-
kese sammu edasi, ehk siis 
juba mõnda aega saab üri-
tuse kohta infot meie kodu-
lehelt: www.jim.ee. Peale 
juhendi saab lugeda ka eel-
miste jooksude lugusid ja 
edaspidi ka muud huvitavat 
infot Wellode sportlikest ja 
muudestki tegemistest.

Rahulikku pimedat jõu-
luootamist ja aktiivset si-
sesporti, kuni kohtumiseni 
suusarajal!

Margus Sepp

Muuseum palub toetada vana 
pärgamendi soetamist 
Järvakandi Klaasimuuseum palub toetada muuseumile va-
nima eksponaadi soetamist. Soovime soetada haruldase va-
na dokumendi aastast 1594,  millel on säilinud Järvakandi 
mõisniku ja Eestimaa maanõuniku Eilhart von Tysenhuseni 
omakäeline allkiri ja pitser. Tegemist on maakondliku mõõt-
mega ja üle-eestilise tähendusega haruldase ürikuga, mille 
ostmine on võimalik ainult Järvakandi kogukonna abiga! 
Eseme hind on 1100 eurot.

 EE862200001120074232  Swedbank,  märgusõna „pär-
gament“. Tegemist on Järvakandi Vallavalitsuse arvega ja 
just märgusõna „pärgament“ abil on võimalik annetused pal-
judest teistest laekumistest eristada. Soovi korral on võima-
lik annetada sularahas Järvakandi muuseumi, kaupluse Too-
Ra, raamatukogu või vallamaja ruumides. Kampaania lõpeb 
10. jaanuaril 2016.  

Palun levitage palun infot ka oma sugulastele ja tuttavate-
le, ka endistele Järvakandi elanikele. Iga annetus on teretul-
nud ja abiks ostusumma kokkusaamisel.  

Siinkohal täname kõiki, kes on tänaseni annetanud – kok-
ku laekunud ja kogutud on ca 20% vajaminevast summast.

Allan Kima
muuseumi juhataja

Rita Merkivi

Lauatenniseaasta 2015

Wellod jooksid mammutmaratoni

Veteranide vabariiklikud meistrivõistlused 2015. Paremalt paarismängu III koha võitnud 
Iris Rajasaare ja Malle Miilmann. Erakogu

Marek Varblane maratoniseeria kolmandal päeval jooksu-
rajal. Teda ergutamas Wellod Erki ja Martin. Erakogu
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Uus  
vallakodanik

Roven Lagunov

19. november 2015
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Tatjana Kozarenko
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Helmi Indus
Vaike Sepp

Jumalateenistused EELK Järvakandi Pauluse kirikus

• Pühapäeval, 20. detsembril kell 15   
 IV advendi jumalateenistus,
 kaastegev saksofonisolist Valgevenest

• Neljapäeval, 24. detsembril kell 18  
 jõuluõhtu jumalateenistus

• Reedel, 25. detsembril kell 15   
 I jõulupüha armulauaga jumalateenistus, 
 laulab koguduse ansambel
• Pühapäeval, 3. jaanuaril kell 15 
 jumalateenistus
• Pühapäeval, 17. jaanuaril kell 15 
 armulauaga jumalateenistu

Kogudust teenivad 
hooldajaõpetaja Mihkel Kukk, tel 486 8144, 5565 0722
õpetaja emeeritus Kalju Kukk, tel 487 7326
Juhatuse esimees Rein Ranne, tel 487 7215, 5568 4450

MÜÜK
Müüa 2-toal korter Raplas, 
II korrus. Keskküte. Reno-
veerimisjärgus. 55,2 m². Info 
5696 3790.

AVAME
UUE KAUPLUSE

AVAME

AVAMISPÄEVAL
IGAS TUNNIS

ÜHELE OSTJALE
KINGITUS!

kell 10:00
18. detsembril

Turu tn 1 JÄRVAKANDI

UUE KAUPLUSE

RAPLAMAA
kell 10:00

18. detsembril

Turu tn 1 JÄRVAKANDIRAPLAMAA

EHTSA JA KODUMAISE
OMATOODANGU

DEGUSTEERIMINE!

OMA KAUPA  PAKUVAD
MAITSTA

EESTI SUURIMAD TOOTJAD!

Metsakeskus.ee

Ostame kasvavat metsa, põllumaad 

ja metsakinnistuid hinnaga 

kuni 10 000 eurot/ha. 

Kinnistud võivad olla tehtud raietega 

või asetseda piiranguvööndis.

Tel: 56 111 900

        


